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Lieve,	lieve	Veefokkers,

Gelukkig	nog	een	Koeieletters	vlak	voor	
de	zomer,	zodat	jullie	uitgebreid	de	tijd	
hebben	om	te	lezen	over	alle	afgelo-
pen	avonturen	en	vol	heimwee	hieraan	
terug	kunnen	denken!	Er	is	vanallerlei	
moois	gebeurd,	met	als	hoogtepunt	
natuurlijk	de	BLE	naar	Polen!	Een	week	
vol	met	piwo,	krowy,	zloty’s,	kurwa’s	
en	zapiekanka’s,	in	combinatie	met	een	
bus	vol	gekke	Veefokkers	maakte	het	
weer	onvergetelijk.	Lees	snel	alle	details	
verderop	in	deze	heerlijke	Koeielet-
ters!	Verder	kunnen	jullie	lezen	over	de	
excursies	naar	een	kalvermesterij	en	een	
vleesveebedrijf,	en	kunnen	jullie	extra	
kennis	opdoen	over	de	voor-	en	nadelen	
van	verschillende	koeienrassen,	waar	we	
een	lezing	over	gehad	hebben.	

Daarnaast	vertelt	Gina	ons	over	haar	
boerenjeugd	en	heeft	Maaike	een	
jaloersmakend	stukje	geschreven	over	
haar	tijd	in	Canada.	Terwijl	wij	deze	
zomer	misschien	ook	wel	verre	oorden	
gaan	bezoeken,	keert	de	ooievaar	met	
dit	mooie	weer	juist	terug	in	Nederland.	
Nog	een	interessant	feitje	over	deze	
mooie	vogel:	sinds	de	Tweede	
Wereldoorlog	blijkt	het	verloop	van	de	
ooievaarspopulatie	gelijk	te	lopen	met	
de	geboortecijfers.	Heel	opmerkelijk..		

Iedereen	een	hele	fijne	vakantie	gewenst	
en	tot	volgend	jaar	in	de	Veefokkers-			
kamer!	

Fleur	Schipstra

Redactioneel
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Lieve	veefokkers,

Time	flies	when	you’re	having	fun.	Een	
intens	erge	cliché	waar	toch	wel	een	stukje	
waarheid	in	zit,	want	wat	is	dit	jaar	snel	
voorbij	gegaan!	We	hebben	een	
kneitermooie	commissieborrel	gehad,	een	
fantastische	BiLE,	een	spektaculair	lustrum	
en	een	geweldige	BLE.	Daarnaast	waren	er	
ook	nog	heel	veel	andere	mooie	activitei-
ten,	excursies	en	lezingen.	De	planning	zal	
er	voor	de	zomer	wat	karig	uitzien,	want	
iedereen	is	natuurlijk	lekker	op	vakantie	of	
bij	zijn/haar	ouders	om	te	genieten	van	het	
mooie	weer	en	even	bij	te	komen	van	het	
hele	jaar	studeren.	

Maar	niet	getreurd!	Wij	zullen	ervoor	
zorgen	dat	ons	bestuursjaar	knallend	
afgesloten	zal	worden,	dus	voor	septem-
ber	en	oktober	staan	er	weer	vele	leuke	
activiteiten	voor	jullie	op	de	planning.	
Houd	hiervoor	onze	mailing	en	facebook	in	
de	gaten.	In	september	komen	er	weer	225	
frisse	gezichten	naar	de	faculteit	en	om	
deze	mensen	meteen	goed	te	laten	kennis	
maken	met	de	veefokkers	zullen	wij	na-
tuurlijk	weer	een	eerstejaars	RVB	en	feest	
organiseren.	Een	goed	begin	is	het	halve	
werk,	dus	ook	voor	de	ouderejaars	die	het	
collegejaar	weer	goed	willen	beginnen,	zet	
11	september	in	je	agenda!	

Een	nieuw	collegejaar	betekent	ook	een	
nieuw	jaar	vol	met	nieuwe	kennis.	Hoe	kan	
je	nou	beter	kennis	absorberen	dan	op	een	
symposium,	dus	zet	daarnaast	ook	woens-
dag	19	september	alvast	in	je	agenda.	

Dan	rest	mij	verder	niks	dan	jullie	allemaal	
een	hele	fijne	vakantie	toe	te	wensen!	
Geniet	van	de	zon,	vrije	tijd	en	wij	zien	
jullie	allemaal	graag	in	september	weer	
terug	met	uitgeruste	koppies.	Voor	de	
zomerstrijders	onder	ons,	allemaal	succes	
met	studeren	en	bikkelen	in	de	klinieken,	
maar	vergeet	af	en	toe	ook	zeker	niet	om	
tussendoor	met	een	lekker	fris	bakkie	van	
de	zon	te	genieten.	

Met	VEEterinaire	groet,

Lenneke	Heerts
h.t.	Voorzitter	der	Veterinaire	Vee	Fokkers	
Club	“De	Uithof”

Voorzitterswoord
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Dierennieuws
Onze	Yvon	vermaakt	zich	prima	samen	met	
haar	leeftijdsgenoten	in	de	wei.	Ze	staan	
al	een	tijdje	in	het	eerste	weiland	als	je	de	
Tolakker	op	fietst.	Als	echte	tiener	heeft	
onze	meid	nog	steeds	energie	voor	tien,	
maar	binnenkort	zal	zij	toch	een	beetje	
volwassen	moeten	worden.	Nog	een	klein	
maandje	en	dan	zal	zij	worden	geïnsemi-
neerd.	Wij	zijn	alvast	aan	het	duimen	op	
een	mooi	ge zond	kalfje	voor	volgend	jaar!

Onze	mooie	nieuwe	zwartbles	ram
Lennardus	begint	zich	steeds	meer	thuis	
te	voelen	op	de	Tolakker.	Hij	staat	nu	nog	
in	de	schapenstal,	maar	zal	binnenkort	zijn	
nieuwe	vriendjes	gaan	ontmoeten.	Voor	
nu	zijn	wij	Len	nog	goed	aan	het	socializen,	
want	deze	man	houdt	zeker	wel	van	aan-
dacht.	Dus	mocht	jij	als	echte	zomerstrijder	

deze	zomervakantie	nog	rond	hobbelen	
op	de	Tolakker,	vergeet	dan	zeker	niet	om	
even	langs	Lennardus	te	gaan	voor	een	
fijne	knuffel.	

In	de	varkensstal	gaat	het	er	rustig	
aan	toe.	Onze	biggen	
Ninke-Maike	en	Pauline	zijn	lekker	
aan	het	groeien	totdat	ze	mooie	
rondingen	krijgen.	Als	ze	oud	genoeg	
zijn	om	geïnsemineerd	te	worden,	
zullen	ze	weer	geïnsemineerd	
worden	met	Duroc	sperma	om	weer	
iets	dichterbij	ons	fokdoel	te	komen.
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VRAAG UW
 DIERENARTS 

OM INFORMATIE

ALS UW HUISDIER STAAR 
KRIJGT IS ZIJN TOEKOMST 

NIET MEER UITZICHTLOOS!
(en is operatie vaak niet meer nodig!)
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Innovatiebeurs ‘Voeding’

VRAAG UW
 DIERENARTS 

OM INFORMATIE

ALS UW HUISDIER STAAR 
KRIJGT IS ZIJN TOEKOMST 

NIET MEER UITZICHTLOOS!
(en is operatie vaak niet meer nodig!)
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Symposium ‘Genomics’
V.V.F.C de Uithof presenteert op 19 
september 2019:
Symposium ‘Genomics’ o.d.z. ‘Dokter, ik 
voel me een beetje genetisch gemani-
puleerd...’

Wie	kent	ze	niet?	Het	eerste	gekloonde	
schaap,	genaamd	Dolly,	en	de	eerste	
transgene	stier,	Herman.	Beide	resultaat	
van	de	razendsnelle	ontwikkeling	van	
de	genetische	technologie.	Waar	eerst	
vooral	het	DNA	van	voedsel	werd	aange-
past	zijn	nu	ook	de	dieren	aan	de	beurt.	
De	afgelopen	jaren	staan	de	kranten-
koppen	vol	met	kreten	als	‘Genetische	
manipulatie’	en	‘GMO’.		Voor	ons,	de	
symposiumcommissie	van	V.V.F.C.	“De	

Uithof”,	een	reden	om	dit	onderwerp	
eens	onder	de	loep	te	nemen.	Want	
hoe	gaat	deze	genetische	modificatie	bij	
dieren	precies	in	zijn	werk	in	de	prak-
tijk,	wat	zijn	de	actuele	ontwikkelingen	
binnen	dit	vakgebied	en	hoe	ver	kun	je	
gaan?	Naast	het	feit	dat	het	een	onwijs	
interessant	onderwerp	is	op	het	gebied	
van	de	techniek	erachter,	kan	het	thema	
ook	leiden	tot	wervelende	discussies.	
Aan	de	basis	hiervan	liggen	stapels	
ethische	argumenten	enerzijds	en	vooral	
economische	argumenten	anderzijds.	
Met	dagvoorzitter	Geart	Benedictus	
en	lezingen	van	Alfred	de	Vries	(Topigs	
Norsvin,	voorheen	CRV),	Hiemke	Knijn	
(CRV),	Paul	van	der	Meijden	(PIC-NL),	



11
11

Symposium ‘Genomics’
Henk	Bovenhuis	(WUR),	Jeroen	Visscher	
(Hendrix	Genetics)	en	Lisanne	Stadig	
(Dierenbescherming),	belooft	het	een	
dag	vol	leerzame	verhalen	en	interessan-
te	discussies	te	worden,	die	niemand	wil	
missen!	We	hopen	jullie	er	dan	ook	in	
grote	getalen	te	mogen	ontvangen!
Het	symposium	zal	plaatsvinden	op	
woensdag	19	september	2018,	de	inloop	
is	om	13.00	uur	in	Collegezaal	C.102	van	
het	Androclusgebouw	(Yalelaan	1)	van	
de	Faculteit	Diergeneeskunde	te	Utrecht.	

De	kosten	zijn	€6,50	voor	studenten	en	
€15,00	voor	dierenartsen,	dit	is	inclusief	
diner	en	borrel	na	afloop.	Er	zijn	bij	dit	
symposium	4	Capita	Selecta	punten	of	
(voor	dierenartsen)	4	nascholingspun-
ten	te	behalen.	De	kaartverkoop	voor	
studenten	zal	in	de	eerste	week	van	het	
collegejaar	2018-2019	van	start	gaan.	
Dierenartsen	kunnen	zich	opgeven	door	
te	mailen	naar	
vvfcsymposium@gmail.com.	
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Lezing ‘Koeienrassen’
Het	was	woensdag	23	mei,	en	het	was	
weer	eens	tijd	voor	een	van	de	leerza-
me	lezingen	van	de	Veefokkers.	Deze	
keer	ging	de	lezing	over	verschillende	
koeienrassen	en	enkele	voor-	en	nadelen	
van	deze	rassen.	De	lezing	werd	gegeven	
door	niemand	minder	dan	Jos	Buiting	
van	de	CRV.	Jos	zit	al	meer	dan	30	jaar	in	
de	sector,	werkt	momenteel	als	manager	
coöperatiezaken	bij	de	CRV	en	is	2	jaar	
geleden	benoemd	als	algemeen	voorzit-
ter	van	de	Wereld	Holstein	Friesian	Fede-
ratie,	een	organisatie	die	zich	wereldwijd	
bezighoud	met	het	promoten	van	het	
Holstein	Friesian	ras.	
Nadat	Jos	zich	even	kort	aan	ons	had	
voorgesteld,	kon	de	lezing	dan	echt	
beginnen.		De	lezing	was	in	3	delen	
opgedeeld,	namelijk	melkvee,	vleesvee	
en	dubbeldoel	rassen.	Jos	begon	elk	
onderdeel	met	een	korte	quiz,	waarbij	
hij	steeds	een	plaatje	van	een	bepaald	
ras	liet	zien	en	wij	moesten	zeggen	welk	
ras	dit	was.	Dit	was	echter	makkelijker	
gezegd	dan	gedaan,	want	ook	al	zaten	
er	een	paar	heel	duidelijke	plaatjes	bij,	
kwam	ik	toch	echt	niet	verder	dan	de	
lakenvelders	en	de	Holstein	koeien.	
Gelukkig	zaten	er	een	paar	echte	kenners	
in	de	zaal,	die	bijna	elk	ras	wel	wisten	
te	benoemen.	Na	dit	rassen	opfrisser-
tje	kwamen	dan	de	voor-	en	nadelen	
van	deze	verschillende	rassen	aan	bod,	
samen	met	een	beetje	geschiedenis	en	
extra	informatie.	Bij	de	verschillende	
melkvee	rassen	hield	dit	bijvoorbeeld	in	
dat	het	ene	ras	meer	melk	produceert	en	
andere	vet	en	eiwit	gehaltes	heeft	
dan	het	andere	ras.	Een	Holstein	Friesian	
koe	produceert	bijvoorbeeld	veel	meer	

liters	melk	dan	bijvoorbeeld	een	Jersey	
koe,	maar	een	Jersey	koe	geeft	weer	veel	
hogere	gehaltes	aan	vet	en	eiwit.	Echter,	
als	een	boer	die	voorheen	altijd	Holstein	
Friesian	koeien	hield	opeens	Jersey	
koeien	wilt	gaan	houden	is	dit	vaak	niet	
mogelijk.	Dit	komt	omdat	de	maten	in	
de	stal	dan	helemaal	zijn	aangepast	aan	
de	veel	grotere	Holstein	koeien.	Als	je	
in	deze	stal	opeens	Jersey	koeien	laat	
lopen,	zullen	ze	bijvoorbeeld	scheef	in	
de	boxen	gaan	liggen	en	te	klein	zijn	om	
netjes	in	de	melkstal	te	passen.	
De	conclusie	van	Jos	was	dat	van	alle	
melkkoeien	rassen	de	Holstein	Friesian	
toch	wel	het	meest	productieve	ras	was	
om	te	houden.	Dit	ras	is	ook	niet	voor	
niets	een	van	de	meest	voorkomende	
rassen	wereldwijd.	Echter	zijn	er	hier-
door	van	de	andere	rassen	vaak	veel	
kleinere	aantallen	aanwezig,	wat	er	voor	
zorgt	dat	er	sneller	inteelt	plaatsvind	in	
deze	populatie.	Deze	rassen	worden	dan	
ook	vaak	alleen	gehouden	uit	sentimen-
tele	redenen	of	bijvoorbeeld	als	hobby.		
Ook	de	vleesvee	en	dubbeldoel	rassen	
hadden	op	vergelijkbare	manieren	zo	
hun	voordelen	en	nadelen.	Te	veel	om	in	
dit	korte	verslag	allemaal	op	in	te	gaan.	
De	lezing	werd	afgesloten	met	een	kort	
vragenrondje	en	een	klein	bedankje	aan	
Jos	Buiting.	Hierna	was	het	tijd	om	weer	
op	huis	aan	te	gaan,	of	om	nog	even	
een	biertje	te	doen	in	het	kamertje	van	
de	Veefokkers.	Kortom,	weer	een	zeer	
geslaagde	lezing	georganiseerd	door	de	
Veefokkers!

Rik	van	Dijk
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Onderonsje

1.        Waar heb je gestudeerd en wat 
voor werk doe je?

Ik	heb	in	Utrecht	gestudeerd	en	werk	
momenteel	voor	Phibro	Animal	Health.	
Dit	van	oorsprong		Amerikaanse	bedrijf	
brengt	in	Nederland	de	prodcuten	Omni-
Gen	en	Animate	op	de	markt.	OmniGen		
verhoogt	aantoonbaar	de	weerstand	van	
koeien,	kalfjes	en	jongvee	en	Animate	
wordt	gebruikt	voor		het	beperken	en	
voorkomen	van	subklinische	melkziekte.	
Daarnaast	ben	ik	bestuurlijk	actief	voor	
onze	beroepsvereniging	de	KNMvD.	Sinds	
bijna	2	jaar	nu		ben	ik	voorzitter	van	de	
Groep	Geneeskunde	Landbouwhuisdieren	
(GGL;	oftewel	de	productiedieren		her-
kauwers,	pluimvee,	varkens	en	vleeskal-
veren).

2.        Hoe ben je betrokken bij de 
Veefokkers?

Sinds	medio	2016	ben	ik	dus	voorzitter	
van	de	GGL	en	in	die	hoedaingheid	ben	ik	
gevraagd	als		commissaris	voor	de	VVFC.	
Daarnaast,	en	dat	is	veel	belangrijker,	
hebben	we	vanuit	de	GGL		contact	ge-
zocht	met	jullie	om	meer	en	beter	te	gaan	
samenwerken	om	elkaar	te	kunnen	ver-
sterken.		We	zullen	het	als	dierenartsen	
in	het	veld	uiteindelijk	toch	samen,	met	
elkaar,	moeten	rooien	en		daar	moet	je	als	
student	al	mee	beginnen	en	in	betrokken	
worden	vind	ik.

3.        Wat zijn je hobby’s?

Echte	hobby’s	heb	ik	volgens	mij	niet,	
maar	in	mijn	vrije	tijd	mag	ik	graag	spor-
ten	(Crossfit),		lezen	en	rugby	kijken.
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Erwin Hoogland
4.        Wat zou je op veterinair gebied 
willen bereiken de komende jaren?

Op	veterinair-technisch	gebied	heb	ik	
niet	zulke	hele	spannende	ambities,	
maar	ik	zou	het	te	gek		vinden	om	als	
bestuurder	onze	beroepsvereniging,	de	
KNMvD,	tegen	de	algemene	trend	van		
indivualisering	in,	weer	meer	als	één	
club	verenigd	te	krijgen.	Ook	ik	heb	ooit	
gedacht	dat	ik		het	wel	in	mijn	eentje	
kon,	maar	daar	ben	ik	volledig	van	terug	
gekomen.	Samen	ben	je	echt		zoveel	
sterker.

5.        Hoe zou je het type “Veefokker” 
willen omschrijven?

Het	eerste	wat	bij	me	opkomt	is	‘nuch-
ter’en	‘niet	lullen,	maar	poetsen’.	Dat	is	
aan	de	ene	kant		mooi	natuurlijk,	maar	
geeft	ook	een	risico	richting	opbranden	
en	afbranden	in	de	eerste	jaren	in	de	de	
praktijk.		Daarnaast	is	me	opgevallen	dat	
er	buitengewoon	veel	gemeenschapszin	
heerst	binnen	jullie	club	op		de	faculteit.	
Een	gevoel	dat	onder	dierenartsen	in	
het	veld	op	de	één	of	andere	manier	vrij	
snel	afbrokkelt,	maar	dat	we	wel	nodig	
hebben	met	elkaar.

6.        Heb je nog een mooie levensles 
voor de veefokker?

Jazeker,	twee	zelfs,	en	deze	worden	elke	
dag,	zonder	uitzondering,	in	mijn	directe	
omgeving	weer		bewezen	en	bevestigd.	
De	eerste	is	om	NOOIT	iets	aan	te	nemen	
en	op	basis	van	aannames	conclusies	
te	trekken.	In	plaats	daarvan,	vraag	en	
vraag	door.	Het	zit	echt	altijd	anders	dan	
je	verwacht.	‘Assumption’	is	niet	voor	
niets	‘the	mother	of	all	fuck	ups’.
De	tweede	is	‘denk	altijd	vanuit	het	
belang	van	de	ander’	en	ligt	een	beetje	
in	het	verlengde		hiervan.	Je	kunt	zoveel	
meer	bereiken	als	je	het	belang	van	de	
ander	meeneemt	in	je	eigen	denken	en	
handelen,	heel	opvallend.
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BETTER COWS | BETTER LIFE CRV4ALL.NL

‘ Ik melk liever tien 
gezonde koeien 
extra dan één met 
problemen’
Melkveehoudster Ellen Rameijer, Lelystad 

Ellen Rameijer heeft een grote passie 
voor haar koeien. Een passie die ze 
deelt met CRV-klanten wereldwijd. Ze 
gaat voor een veestapel met een goede 
gezondheid, een goede vruchtbaarheid 
en een hoge levensproductie. 
‘BETTER COWS | BETTER LIFE’ draait 
voor haar niet alleen om resultaten, 
maar ook om een zorgeloze manier van 
veehouden, waarvoor zij ’s morgens 
graag vroeg opstaat.

590-17 Ad Inspiratiedag NAJK.indd   4 22-11-17   14:34
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Internationaal
Canada: XXL country

Canada:	het	land	waar	alles	groot	is.	Zo	
is	de	provincie	Alberta	alleen	al	19	keer	
zo	groot	als	Nederland,	maar	heeft	het	
maar	zo’n	4	miljoen	inwoners.	Verder	
is	de	gemiddelde	auto	hier	een	pick-up,	
worden	Cornflakes	per	kilo’s	verkocht,	
zijn	de	uien	zo	groot	als	mango’s	en	de	
aardappels	zo	groot	als	meloenen.	Dit	
is	het	land	waar	ik	de	afgelopen	drie	
maanden	heb	doorgebracht	en	waar	ik	
op	dit	moment	nog	steeds	ben!	In	maart	
ben	ik	hierheen	vertrokken	voor	mijn	on-
derzoeksstage.	Ik	mocht	op	de	faculteit	
Diergeneeskunde	van	de	University	of	
Calgary	aan	de	slag	met	het	analyseren	
van	infrarood	afbeeldingen	om	te	kijken	
of	die	techniek	gebruikt	kon	worden	om	
Mortellaro	te	detecteren.	

Het	belangrijkste	dat	ik	hier	geleerd	heb	
(naast	alle	interessante	en	baanbrekende	
resultaten	van	mijn	onderzoek	natuur-
lijk)	is	dat,	zoals	ik	al	zei,	in	Canada	alles	
groot	en	extreem	is!

Echter,	de	melkveesector	is	vergeleken	
met	Nederland	dan	weer	niet	zo	groot:	
Alberta	heeft	520	melkveebedrijven	
(tegenover	Nederland	met	18.000!),	met	
een	gemiddelde	bedrijfsgrootte	van	125	
melkkoeien	(met	af	en	toe	een	paard	er	
tussen...).	
Mijn	onderzoek	bestond	voor	een	groot	
deel	uit	computer	werk,	maar	voor	de	
afwisseling	mocht	ik	vaak	mee	op	
bedrijfsbezoek,	wat	erg	leuk	was!	Nog	
voordat	we	het	erf	van	het	eerste	bedrijf	
op	reden,	zagen	we	de	Nederlandse	vlag	
al	wapperen.	Hoewel	ik	wel	wist	dat	er	
veel	Nederlandse	boeren	naar	Canada	
zijn	geëmigreerd	had	ik	de	kans	niet	zo	
groot	ingeschat	meteen	Nederlanders	
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Internationaal
tegen	te	komen.	Wat	bleek	later:	60	%	van	
de	boeren	in	Alberta	is	Nederlands.	De	kans	
bleek	dus	toch	redelijk	groot…	
Van	de	overige	40	%	is	ongeveer	de	helft	Ca-
nadees,	de	andere	helft	bestaat	uit	
zogenoemde	‘Colonies’.	Een	colony	is	een	
community	van	ongeveer	100	tot	150	mensen	
die	voor	een	groot	deel	zelfvoorzienend	zijn	
en	hun	eigen	dorp	nauwelijks	verlaten.	Zo	
houden	ze	koeien,	varkens	en	kippen,	maken	
veel	kleding	zelf	en	onderwijzen	hun	kinderen	
zelf.	Hoewel	ze	in	hun	levensstijl	wat	ouder-
wets	overkomen,	zijn	ze	in	hun	bedrijfsvoering	
heel	modern	en	vooruitstrevend	en	(zoals	alle	
Canadezen)	ontzettend	vriendelijk!	

Naast	mijn	onderzoek	en	alle	bedrijfsbezoe-
ken	ben	ik	veel	de	bergen	in	geweest!	De	
Rocky	Mountains	liggen	op	maar	een	uur	
rijden	en	dat	bood	de	gelegenheid	voor	mooie	
hikes	én	natuurlijk	om	wildlife	te	spotten!	
Hier	leven	onder	andere	zwarte	beren,	grizzly	
beren,	elanden,	dikhoornschapen,	wolven	en	
poema’s!	Een	paar	heb	ik	al	kunnen	afvinken,	
maar	nog	lang	niet	allemaal,	dus	ik	hoop	die	in	
de	komende	weken	nog	tegen	te	komen!
Tot	slot	nog	wat	leuke	feitjes	op	een	rij:
-	 De	melkprijs	is	ongeveer	$	0,70,	wat	
neer	komt	op	ongeveer	50	eurocent.
-	 Melkproducten	zijn	duur!	Zo	is	een	
zakje	geraspte	kaas	ongeveer	zo	duur	als	een	
pizza	zelf	en	kost	een	halve	liter	yoghurt	al	
gauw	$	4…	(erg	jammer)
-	 Er	ligt	hier	gemiddeld	zes	maanden	
sneeuw.	Voordeel	is	wel	dat	er	vervolgens	
nauwelijks	lente	is:	eind	April	lag	er	nog	
sneeuw,	twee	weken	later	was	het	25	°C!	
Kortom,	Canada	is	een	ontzettend	mooi	land	
en	biedt	heel	veel	mogelijkheden!	Ik	kan	ie-
dereen	aanraden	hier	op	bezoek	te	gaan!	
Maaike	Caron
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Boerenbloed
Lieve	veefokkers,	

Ik	ben	Gina,	inmiddels	alweer	20	jaar	
oud	en	ik	zit	in	het	tweede	jaar	van	de	
studie	diergeneeskunde.	
Ik	ben	opgegroeid	in	Velden,	een	klein	
dorpje	in	Limburg,	als	de	oudste	van	vier	
kinderen.
  
In	1928	is	mijn	overgrootvader	begonnen	
met	een	klein	gemengd	bedrijf	in	Venlo.	
Mijn	opa	heeft	dit	bedrijf	vervolgens	
overgenomen	en	heeft	de	grupstal	in	
1970	omgebouwd	tot	een	ligboxenstal.	
De	varkens	en	kippen	werden	weg-
gedaan	en	er	werd	gefocust	op	het	
melkvee.		
Toen	pap	klaar	was	met	de	middelbare	
landbouwschool	is	hij	met	opa	in	de		
maatschap	gegaan.	In	1996	is	het	hele	
bedrijf	verhuisd	omdat	de	grond	waar	
het	bedrijf	en	woonhuis	zich	op	bevond,	
opgekocht	werd	voor	kassenbouw.	Pap	
en	opa	hebben	toen	een	akkerbouwbe-
drijf	gekocht	in	Velden	met	1200	vlees-

varkens.	Hier	hebben	ze	vervolgens	een	
nieuwe	melkveestal,	jongveestal	en	een	
nieuw	woonhuis	bijgebouwd.	
Rond	het	jaar	2000	zijn	de	varkens	
weggedaan	waarvoor	er	toen	grond	en	
melkquotum	teruggekocht	zijn.	In	2006	
heeft	pap	het	melkveebedrijf	van	opa	
overgenomen	en	twee	jaar	later	nam	hij	
ook	het	akkerbouwbedrijf	over.
Drie	jaar	geleden	hebben	we	de	melk-
veestal	verbouwd	en	de	2x8	visgraat	
melkstal	weggedaan.	Sindsdien	hebben	
we	2	melkrobots	van	Delaval	en	dit	
bevalt	ons	eigenlijk	super.

Op	het	moment	hebben	we	135	stuks	
melkvee	en	100	stuks	jongvee.	Verder	
hebben	we	twee	honden,	twee	
paarden,	een	aantal	kippen	en	lopen	er	
een	heleboel	katten	op	het	erf	rond.	Per	
jaar	wordt	er	ongeveer	1,3	miljoen	liter	
gemolken.	Verder	insemineren	we	de	
koeien	zelf.	De	koeien	worden	de	laatste	
tijd	veel	met	Belgisch	blauw	
geïnsemineerd	en	dan	doen	we	deze	
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kalveren	weg.	Het	jongvee	wordt	de	
laatste	tijd	juist	grotendeels	met	gesekst	
sperma	drachtig	gemaakt.	We	hebben	
geen	vaste	medewerker	op	het	bedrijf,	
maar	wel	vaker	stagiaires	van	de	HAS.
Bij	het	melkveebedrijf	hoort	35	hectare	
gras	en	7	hectare	mais.
Bij	het	akkerbouwbedrijf	hoort	nog	
eens	43	hectare	grond	waarvan	een	
groot	gedeelte	mais	en	verder	wordt	er	
in	deelteelt	met	een	akkerbouwer	nog	
aardappelen	en	knolselderij	verbouwd.	

Als	kinderen	waren	mijn	zusje,	broertjes	
en	ik	al	vaak	op	het	erf	te	vinden:	mee-
helpen	tussen	de	kalfjes,	spelen	in	het	
stro	of	vlotten	bouwen	in	de	sloot.	Ook	
voordat	ik	ging	studeren	was	ik	eigenlijk	
elke	dag	wel	tussen	de	dieren	te	vinden.	
Verder	gingen	we	in	het	weekend	altijd	
met	de	pony’s	en	later	met	de	paarden

springen	op	wedstrijd.	Sinds	ik	
diergeneeskunde	studeer	ben	ik	
doordeweeks	de	hele	week	in	Utrecht,	
want	Limburg	is	toch	wel	zeker	2,5	uur	
reizen.	In	het	weekend	reis	ik	nog	gere-
geld	terug	naar	Limburg	om	thuis	mee	
te	helpen	en	om	paard	te	rijden.	Verder	
helpt	mam	thuis	mee	op	het	bedrijf	en	
zorgt	ook	voor	het	huishouden,	mijn	
zusje	gaat	aankomend	jaar	naar	de	PABO	
en	mijn	broertjes	zitten	allebei	nog	op	de	
middelbare	school.

Groetjes	Gina
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Tijdens	jullie	laatste,	uitermate	geslaagde,	‘Innovatiebeurs’	eind	april	mocht	ik	als	voorzitter	
van	de	Groep	Geneeskunde	Landbouwhuisdieren	(GGL)	van	de	KNMvD	jullie	een	gratis	lid-
maatschap	van	deze	GGL	cadeau	doen.	Dit	lidmaatschap	heeft	een	waarde	van	250,-	euro	en	
geldt	tot	en	met	het	moment	van	afstuderen.	Dit	cadeautje	is	beschikbaar	voor	iedereen	die	
lid	is	van	de	VVFC	‘De	Uithof’	én	lid	is	van	de	KNMvD	algemeen.	Je	kunt	je	bij	het	bestuur	van	
de	VVFC	‘De	Uithof’	hiervoor	opgeven	en	dan	komt	alles	goed.

Erwin Hoogland
Voorzitter Groep Geneeskunde Landbouwhuisdieren
KNMvD

Ps. Hieronder kun je verder lezen wat de KNMvD nou op hoofdlijn voor jullie doet, wat lid zijn 
oplevert en waarom het belangrijk is om onderdeel te te zijn van de club en van in ieder geval 
één van de groepen...

Koninklijke Nederlandse Maatschappij voor Diergeneeskunde
De	KNMvD	staat	voor	Koninklijke	Nederlandse	Maatschappij	voor	Diergeneeskunde	en	is	dé	
beroepsorganisatie	voor	dierenartsen	in	Nederland.	
De	KNMvD	richt	zich	primair	op	3	zaken:
•	 Contact	en	communicatie	met	de	achterban,	de	dierenarts	‘in	het	veld’
•	 Het	ondersteunen	van	deze	achterban
•	 Het	versterken	van	de	positie	van	de	dierenarts	in	de	diverse	ketens,	richting	de	over-
heid	en	richting	de	maatschappij	(oftewel	belangenbehartiging...)	Daarnaast	is	de	KNMvD	ook	
spreekbuis	voor	haar	leden.

Wat levert een lidmaatschap op?
Naast	dat	je	naturlijk	gebruik	kunt	maken	van	de	praktische	informatie	die	door	de	KNMvD	
geboden	wordt	én	dat	je	belangen	netjes	worden	behartigd	ben	je	ook	gewoon	onderdeel	van	
de	club!	

Vanzelfsprekend	geldt	dat	‘hoe	meer	leden,	hoe	meer	mogelijkheden	voor	ondersteuning	en	
hoe	groter	de	invloed	die	je	uit	kunt	oefenen	op	de	verschillende	niveau’s	en	de	verschillende	
tafels’.		Samen	sta	je	altijd	sterker	en	daar	kun	je	niet	vroeg	genoeg	mee	beginnen.

Gratis GGL-lidmaatschap
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Wat kost het normaal?
Onderscheid	tussen	studenten,	praktici	en	bijvoorbeeld	ondernemers
Ondersteuning	en	vooral	belangenbehartiging	kosten	ongemerkt	best	veel	geld	en	hoe	groter	
het	belang	hoe	meer	het	kost.	Mede	door	het	uiteenlopen	van	diverse	belangen	verschilt	de	
contributie	tussen	bijvoorbeeld	studenten	en	dierenartsen,	praktici	en	niet-praktici	en	
ondernemers	en	dierenartsen	in	loondienst.	

Onderscheid in ‘werkgebied’
Daarnaast	werken	dierenartsen	in	uiteenlopende	werkvelden	die	elk	hun	eigen	thema’s	
kennen	of	vergelijkbare	thema’s	iets	anders	benaderen.	Daarom	heeft	de	KNMvD	(vak)groepen,	
die	inhoudelijk	georiënteerd	zijn	en	verantwoordelijk	voor	het	beleid	op	hun	eigen	vakgebied.		
Voorbeelden	van	vakgroepen	zijn	de	Groep	Geneeskunde	Paard	(GGP),	Groep	Geneeskunde	
Landbuwhuisdieren	(GGL)	en	bijvoorbeeld	DIMEO	(dierenartsen	werkzaam	bij	de	overheid,	in	
het	bedrijfsleven	en	het	groene	onderwijs).

Het	is	belangrijk	dat	elk	lid	van	de	KNMvD	zich	aansluit	bij	één	of	meer	van	deze	groepen	om	
snel	geïnformeerd	te	zijn	over	zaken	die	daar	spelen	én	om	daar	invloed	op	uit	te	oefenen.	

Tarieven KNMvD
Als	student	ben	je	al	kandidaat-lid	van	de	KNMvD	voor	28	euro	per	jaar	door	een	
combi-lidmaatschap	met	DSK.	In	deze	combi	is	het	eerste	jaar	zelfs	gratis	en	krijg	je	sowieso	
het	‘Tijdschrift	voor	diergeneeskunde’	elke	maand	in	de	bus	(student	kandidaat-leden	zónder	
lidmaatschap	met	DSK	betalen	50	euro	per	jaar).
Als	dierenarts	is	het	contributie-tarief	voor	de	KNMvD	gekoppeld	aan	je	jaar	van	afstuderen	en	
start	je	met	85	euro	per	jaar,	waarna	dit	na	het	tweede	jaar	lidmaatschap	stapsgewijs	oploopt.

Tarieven diverse groepen
Zoals	gezegd	is	het	belangrijk	dat	elke	(toekomstige)	dierenarts	lid	is	van	de	KNMvD	én	zich	
daarnaast	aansluit	bij	in	ieder	geval	zijn	of	haar	meest	relevante	groep.	Om	snel	geïnformeerd	te	
zijn	over	zaken	die	daar	spelen	en	uiteraard	om	daar	invloed	op	uit	te	oefenen.

De	contributie	is	afhankelijk	van	welke	groep	het	is	en	welke	belangen	er	spelen	en	loopt	uiteen	
van	40	euro	tot	250	euro	per	jaar.

Voor leden van de VVFC ‘De Uithof’ die daarnaast al KNMvD-lid zijn wordt het lidmaatschap 
van de Groep Geneeskunde Landbouwhuisdieren dus tot en met het moment van afstuderen 
gratis aangeboden.

Gratis GGL-lidmaatschap
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Excursie ‘Kalverhouderij’
Met	een	groep	vrolijke	veefokkers	zijn	
we	op	een	bijzonder	mooie	dag	naar	
het	Veluwse	gebied	Putten	afgereisd	om	
een	kalverhouderij	te	bezoeken.	Carola	
Timmer	en	Cees	Kasteel	houden	hier	
rosé	kalveren	in	twee	groepen,	gehuis-
vest	in	een	betrekkelijk	nieuwe	schuur.	
Carola	zelf	is	dierenarts,	ook	werkzaam	
in	kalveren	en	werkt	nog	drie	dagen	voor	
de	praktijk	VUG.	Collega	Willem-Jan	Last	
kwam	Carola	versterken	in	het	enthou-
siast	maken	van	ons	als	Veefokkers	voor	
de	kalversector,	aangezien	hier	veel	werk	
beschikbaar	is.	Onder	het	genot	van	zon,	
koffie	en	een	koek	praatte	Carola	ons	bij	
over	het	eigen	bedrijf	en	de	kalversector	
in	het	algemeen	waarna	we	de	schuur	
indoken	voor	een	uitgebreide	rondlei-
ding.	
Momenteel	hebben	ze	een	Ierse	en	een	
Duitse	groep	kalveren	staan.	De	kalveren	
uit	Ierland	en	deels	ook	uit	Duitsland	zijn	
het	meest	favoriet,	omdat	deze	kalveren	
kwalitatief	en	qua	ziektestatus	erg	goed	
zijn.	Ze	starten	met	stierkalveren	van	
rond	de	50	kg	en	mesten	ze	af	tot	on-
geveer	8	maanden	of	later	wanneer	de	
markt	hierom	vraagt.	De	jonge	kalveren	
hebben	het	meeste	zorg	nodig,	verderop	
in	de	leeftijd	wordt	dit	steeds	minder.	
Heel	kenmerkend	aan	een	kalverhouderij	
is	dan	ook	een	periodieke	manier	van	
werken	waarbij	een	dierenarts	soms	heel	
intensief	aanwezig	is	en	daarna	heel	lang	
bijna	niet.

Een	ingrijpende	verandering	die	de	
kalverhouderij	vanaf	2006	bezig	houdt	
is	het	antibiotica	gebruik.	Nadat	dit	
afgeschaft	werd	in	2006	als	beschikbare	
groeibevorderaar,	zijn	er	steeds	meer	
restricties	bijgekomen.	Een	gevolg	hier-
van	is	dat	de	uitval	wel	iets	gestegen	is	
maar	door	het	gebruik	van	alternatieven	
en	versterkt	letten	op	ziekteverschijnse-
len	minimaal.	Dit	vergt	ook	veel	kunde	
van	de	veehouder	waardoor	hierin	dan	
ook	een	sterke	variatie	in	op	te	mer-
ken	is.	Werden	eerst	alle	fouten	in	de	
bedrijfsvoering		gemaskeerd	door	het	
op	schema	geven	van	Doxy	en	TMPS,	nu	
moet	er	vroeg	ingegrepen	worden	wan-
neer	ziekteverschijnselen	zich	openbaren	
en	is	optimaal	management		noodzake-
lijk.	Carola	en	Cees	maken	bij	de	minste	
ziekteverschijnselen	gebruik	van	een	
shot		knoflookextract-kruidenmengsel,	
wat	vaak	een	heel	positief	gevolg	heeft.	
Wanneer	dit	geen	verschil	maakt	of	de	
symptomen	versterken,	moet	er	gebruik	
worden	gemaakt	van	antibiotica.	Opmer-
kelijk	hierin	is	dan	ook	de	veranderde	
houding	van	de	verschillende	veehou-
ders.	Was	het	gebruik	van	antibiotica	
eerder	geen	probleem,	nu	wachten	ze	
het	zo	lang	mogelijk	af	en	moet	de	die-
renarts	hierin	nog	wel	eens	stimuleren.	
Met	de	bouw	van	de	nieuwe	schuur	is	
veel	nazorg	nodig	geweest.	Om	een	opti-
maal	lopend	systeem	te	verkrijgen	waren	
veel	dingen	niet	goed	aangelegd.	Hierbij	
was	vooral	de	ventilatie	een	issue.
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Zo	zijn	er	door	de	dierenartsen	verschil-
lende	keren	rookproeven	uitgevoerd	
om	problemen	op	te	sporen.	Continue	
kwamen	er	andere	problemen	om	de	
hoek	kijken	wat	de	bedrijfsvoering	sterk	
hinderde.	Uiteindelijk	na	hoofdzakelijk	
het	verzetten	van	de	luchtinlaat	van	de	
ventilatie	en	het	scheiden	van	de	put	van	
de	twee	stallen	is	het	bedrijf	erg	goed	
gaan	draaien.
Duidelijk	is	voor	ons	geworden	dat	de-
tails	in	het	bedrijfsproces	erg	belangrijk	
zijn	om	deze	optimaal	te	laten	verlopen.	
Zo	viel	de	groei	van	de	dieren	tegen	
wanneer	ze	van	de	ene	stal	naar	de	
andere	stal	verplaatst	werden.	De	reden	
hiervoor	was	slecht	te	definiëren.	

Op	basis	van	camerabeelden	bleek	dat	
dat	de	mest	van	de	kalveren	in	het	voer	
terecht	kwam	en	zodoende	het	eten	
minder	aantrekkelijk	maakte.	Na	het	
draaien	van	de	balk	waarop	een	schrijf-
plaatje	bevestigd	was	richting	het	hok,	
viel	de	mest	net	niet	in	het	voer	en	was	
duidelijk	een	sterkere	voedselopname	te	
zien.	De	resultaten	hiervan	qua	groeicur-
ve	moeten	nog	wel	onderzocht	worden.	
Na	het	afsluiten	van	de	ochtend	met	een	
heerlijke	koele	dronk	en	nogmaals	op	het	
hart	gedrukt	te	zijn	dat	we	collega’s	in	
Utrecht	enthousiast	moeten	maken	voor	
de	kalverhouderij	zijn	we	terug	gegaan	
naar	de	faculteit.	

Gerben	Verrips

Excursie ‘Kalverhouderij’
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Met	goede	moed	en	al	wat	biertjes	ach-
ter	de	kiezen	stapten	we	op	vrijdagavond	
4	mei	in	de	bus	om	met	60	gezellige	
veefokkers	te	vertrekken	naar	het	idylli-
sche	Polen.	De	stemming	zat	er	al	goed	
in,	de	hitjes	werden	al	gevlamd	en	menig	
woorden	werden	al	geschreeuwd	vanuit	
de	achterbank	door	de	megafoon	naar	
de	microfoon.	Na	een	snelle	wissel	van	
chauffeur	en	daarmee	de	introductie	van	
onze	scheurmuis	Stanley	kon	het	dan	
echt	beginnen.	Na	een	lange	zuivere	bus-
tijd	kwamen	we	aan	bij	het	eerste	bedrijf	
in	Cerkwica	van	John	van	Horne.	Hier	
melkten	ze	280	koeien,	die	op	jaarbasis	3	
miljoen	liter	melk	produceren,	wat	neer-
komt	op	een	gemiddelde	melkproductie	
van	10900L	per	koe!	John	had	7	mensen	
in	dienst	waarvan	1	bedrijfsleider	en	
samen	met	hen	worden	alle	bedrijfs-
werkzaamheden	gedaan.	Vervolgens	zijn	
we	weer	de	bus	in	gegaan	om	naar	onze	
eerste	overnachtingslocatie	te	rijden:	
Miello,	ook	wel	bekend	als	hét	Lloret	
de	Mar	van	Polen.	Het	bruisende	stadje	
grenst	aan	een	strand	waar	we	hebben	
genoten	van	een	prachtige	zonsonder-
gang	om	alvorens	met	al	ruim	

honderden	centiliters	piwo	het	uitgaans-
leven	te	gaan	ontdekken.	En	dat	uitgaan-
sleven	daar	is	niet	niets…	De	discotheek	
die	we	ingingen	met	z’n	allen	was	dan	
ook	echt	een	enorme	ervaring.	Fraai	
gestucte	muren	en	een	dansvloer	waar	
je	u	tegen	zegt,	vol	met	opgescho-
ren	Poolse	mannen	en	geplamuurde	
Poolse	dames,	Wodka	mixdrankjes	voor	
omgerekend	2	euro	en	de	muziek	op	
standje	oorverdovend.	De	locals	daar	
moeten	wel	gedacht	hebben,	wat	zijn	dit	
voor	aparte	mensen:	60	Nederlanders,	
allemaal	met	een	groene	trui,	geld	over	
de	toonbank	smijtend	voor	drank	alsof	
het	niet	is	en	dat	allemaal	met	wc-papier	
propjes	in	de	oren	om	de	trommelvliezen	
te	sparen.	Toen	het	tijd	was	om	allemaal	
weer	richting	het	appartement	te	gaan	
om	lekker	te	gaan	slapen	was	een	groep	
zo	slim	om	de	kater	van	de	volgende	dag	
alvast	even	wat	eten	te	geven	en	tegelijk	
even	van	de	lokale	Poolse	cuisine	te	
genieten.	De	Zappikanka	werd	verorberd	
en	daarna	ging	iedereen	snel	zijn	nest	
in	want	de	wekker	ging	alweer	over	een	
paar	uur…

Thomas	Spliethof

BLE Vrijdag
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BLE Zaterdag
Na	een	mooie	avond	gehad	te	hebben	
in	een	Poolse	pillentent,	spoedden	we	
ons	fit	en	voldaan	naar	het	bedrijf	van	
Johan	Jager.	Een	gigantisch	bedrijf	met	
alles	erop	en	eraan.	1200	koeien	melken,	
duizenden	hectare	grond	en	akkerbouw.	
De	53	man	personeel	wat	er	rondliep,	
kon	dus	na	hartenlust	lekker	de	hele	dag	
een	bietje	rommelen!	
Alle	loonwerk	deden	ze	zelf	en	het	
belangrijkste	aspect	wat	meneer	in	eigen	
beheer	heeft,	is	natuurlijk	transport,	
want	zonder	transport	staat	alles	stil.	
Van	de	weegbrug	werd	nog	even	gebruik	
gemaakt	om	ons	gezamelijke	gewicht	te	
wegen.	Dit	gewicht	viel	alles	mee,	nadat	
we	immers	al	een	dag	of	2	topsport	had-
den	bedreven.	Dat	is	de	definitie	van	een	
BLE,	topsport.	Is	dit	trouwens	met	een	
B	of	met	een	P?	Je	zou	immers	denken,	
wat	je	hoort	moet	je	ook	schrijven.	
Goed,	de	namiddag	dan.	Een	bezoekje	
bij	een	bedrijf	van	een	Hollandse	man	en	
vrouw.	Dit	bleek	ze	tegen	te	vallen,	maar	
toch	hield	meneer	de	moed	erin!	Groot	
erf	met	mooie	landerijen	eromheen.	
Dit	gebruikte	meneer	voornamelijk	als	
vogeltjesgrond.	Gouwen	handel,	met	
sponsorgeld	van	de	EU.	Slimme	mens!	
De	zuivere	bustijd	werd	over	het	alge-
meen	goed	besteed	met	wat	bakkies	en	
gezang.	Des	te	meer	er	gezopen	werd,	
des	te	meer	lieten	de	mensen	de	zon	in	
hun	hart.	

Eenmaal	aangekomen	op	de	overnach-
tingsplaats,	werd	de	hele	bende	weer	
uitgeladen	en	in	gereedheid	gebracht	
voor	de	‘Koerwa’	avond.	Het	eten	was	op	
deze	locatie	bijzonder	goed,	soep,	schnit-
zel	met	friet	en	ijs	als	toetje.	Al	besloten	
andere	hun	toetje	later	op	de	avond	te	
gaan	nuttigen.	
Oke,	de	avond	dan.	De	legendarische	
Koerwa	avond,	in	goede	banen	geleid	
door	de	C’miss	met	als	woordvoerder	
Simon.	Eerst	werd	en	gedronken	en	ge-
zongen,	daarna	gingen	we	echt	zuipen.	
Vooral	die	heerlijke	limonadeshotjes	
uit	die	spuitnaalden	gingen	er	goed	in,	
waarvoor	dank	aan	de	lustrumgangers.	
Er	werd	nog	even	voor	een	fijne	mid-
nightworst	gezorgd	door	de	hoteleigena-
ren,	wat	heerlijk	op	het	vuur	opgewarmd	
kon	worden.	Uit	veiligheidsoverwegin-
gen	vond	Siem	halverwege	de	avond	dat	
het	wel	mooi	was	geweest	en	besloot	
het	vervolgens	in	bijzijn	van	menig	man	
en	vrouw	uit	te	plassen,	waarvoor	dank	
ook	aan	Siem,	want	veiligheid	gaat	na-
tuurlijk	boven	alles.
Er	waren	meerdere	mensen	die	aan	de	
veiligheid	dachten.	Zo	ook	Lennert.	Len-
nert	zag	zijn	kleine	maatje	Max	terminaal	
gaan	en	wilde	hem	op	bed	gaan	leggen.	
Max	had	echter	nog	niet	zoveel	slaap	en	
besloot	weer	uit	bed	te	komen.	Dit	werd	
niet	heel	erg	gewaardeerd	door	Lennert,	
die	vervolgens	besloot	om	hem	met	een	
vliegende	tackel	onderuit	te	halen.	Dit	
was	niet	het	enige	geweld	wat	Max	die	
avond	onderging,	want	vervolgens	werd	
hij	door	ondergetekende	en	Willem	‘het	
beest	van	Lith’	Frieling,	hardhandig	op	
bed	gesmeten.	
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Tijdens	deze	actie	had	Max	ons	nog	
plechtig	beloofd	om	de	volgende	och-
tend	om	half	8	een	blik	bier	open	te	
trekken,	waarvoor	hij	ook	een	wekker	
had	gezet.	Deze	wekker	heeft	uiteindelijk	
zijn	telefoon	gered	van	de	Poolse	erosie.	

Al	met	een	al	een	avond	voor	in	de	
boeken,	er	is	gezopen,	gesnoven	en	niet	
onbelangrijk,	de	mannelijke	BLE	maag-
den	zijn	van	hun	maagdelijkheid	af.	Het	
kostte	hier	en	daar	wat	moeite,	maar	het	
gevreesde	‘Reetpepertje’	is	toch	door	
iedereen	volbracht.		

Bedankt	iedereen	voor	deze	mooie	BLE	
en	tot	volgend	jaar!

Groeten,	Teus	van	Alphen

BLE Zaterdag
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De	volgende	ochtend	werd	iedereen	
alweer	vroeg	door	de	‘Cmiss	uit	bed	
getrommeld.	De	dag	was	pas	echt	be-
gonnen	toen	Evert	was	opgestaan	én	de	
Brakketakkenhoed	was	uitgedeeld.	Ook	
werden	de	ervaringen	gedeeld	van	wat	
zo’n	5	cc	blauwe	kleurstof	in	je	bek	met	
je	lichaam	doet.
Het	was	nog	zo’n	drie	uur	zuivere	bustijd	
naar	een	heel	idyllische	geitenhouderij.	
De	melkstal	was	zelfgebouwd	met	een	
paar	pallets,	de	geitenhoudster	kende	
wel	alle	geiten	bij	naam	en	de	geiten	
kwamen	als	hondjes	aanlopen	als	de	
vrouw	ze	riep.	Als	veefokkers	konden	we	
het	natuurlijk	niet	laten	om	een	kreupele	
geit	even	grondig	te	onderzoeken		en	
advies	hierover	te	geven.	Alle	geitenmelk	
werd	verwerkt	tot	kazen,	die	wij	ook	
hebben	mogen	proeven.	Hierna	vertrok-
ken	we	naar	een	kart-	en	bowlingbaan.	
Vooral	op	het	kartterrein	brak	een	hefti-
ge	strijd	los.	Met	gevaar	voor	eigen	leven	
stapte	iedereen	de	karts	in.	Carmen	
probeerde	nog	de	beste	rondetijd	neer	
te	zetten,	maar	uiteindelijk	ging	Alger	er	
met	de	winst	vandoor.	

Daarna	vertrokken	we	naar	Torun,	waar	
we	weer	een	subliem	avondeten	voorge-
schoteld	kregen,	al	vielen	die	10	enorme	
augurken	op	je	bord	niet	bij	iedereen	
even	lekker.	‘S	avonds	werd	Torun	ver-
kend	.	Een	deel	deed	het	rustig	aan	en	
eindigde	op	een	terras,	waaar	vooral	de	
mannen	op	hun	wenken	werden	bedient	
en	de	vrouwen	vergeten	werden.	Ande-
ren	vervolgden	hun	verkenningstocht	
door	Torun	en	eindigden	in	een	wel	hele	
bijzondere	‘‘kebabzaak’’.

Mathilde	Schipper

BLE Zondag
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Maandagochtend	in	Toruń	werd	in	alle	
vroegte	begonnen	met	enige	stress	toen	
bleek	dat	het	ontbijt	nog	niet	klaar	was	en	
de	kok	nog	in	zijn	bed	lag.	Gelukkig	kon	
de	c’miss	dit	met	enig	dreigen	oplossen	
voordat	het	hele	programma	in	de	war	
liep	en	na	een	toch	nog	zeer	geslaagd	
ontbijt	zaten	we	dan	eindelijk	in	de	bus	
op	weg	naar	het	Forest	Culture	Centre	in	
Goluchchów.	Hier	zouden	we	een	paar	
Wisenten	(aka	Europese	Bizons)	gaan	
bewonderen.	Deze	soort	was	vorige	eeuw	
bijna	uitgestorven	en	daardoor	was	er	
een	fokprogramma	gestart	om	dit	te	voor-
komen.	De	bizons	in	het	park	waren	ook	
deel	van	dit	fokprogramma.	
De	reis	naar	Goluchów	toe	was	echter	ook	
niet	zonder	enige	omwegen	die	Stanley	
graag	leek	te	nemen	en	ook	was	de	plek	
in	het	park	waar	we	moesten	zijn	nog	niet	
zo	makkelijk	te	vinden.	Toen	we	uiteinde-
lijk	toch	op	een	plek	waren	aangekomen	
waar	we	dachten	te	moeten	zijn,	vertelde	
Stanley	ook	nog	even	dat	we	niet	echt	
veel	verder	konden	met	de	bus	omdat	
de	tank	leeg	was	en	ook	de	reservetank	
het	niet	veel	verder	zou	gaan	redden.	Zo	
gingen	we	met	60	Veefokkers	en	zonder	
Stanley	aan	de	wandel	door	het	bos	waar	
we	toch	nog	vrij	snel	de	Wisenten	vonden	
samen	met	een	guide	van	het	park	en	
een	Poolse	dierenarts.	Hier	werd	ons	
verteld	dat	de	Wisenten	eigenlijk	in	het	
park	stonden	om	bezoekers	te	trekken	en	
dezelfde	groep	dieren	er	niet	altijd	stond,	
want	de	soort	was	in	Polen	al	

niet	meer	zo	heel	ernstig	bedreigd.	
Wel	werd	er	gefokt	met	ze	om	ze	vervol-
gens	weer	naar	andere	Europese	landen	
te	exporteren	waar	de	soort	nog	wel	zeer	
kwetsbaar	was	en	nog	werd	geherintro-
duceerd.	
Na	nog	een	kleine	wandeling	door	het	
park	zelf	begaven	we	ons	naar	de	inmid-
dels	weer	volgetankte	bus.	Het	program-
ma	voor	die	dag	was	inmiddels	al	best	wel	
wat	uitgelopen,	maar	gelukkig	konden	we	
toch	nog	wel	op	weg	naar	de	volgende	
activiteit	van	die	dag:	een	koikarperkwe-
kerij	genaamd	Yoshikigoi.	Hier	aangeko-
men	begonnen	we	met	een	praatje	in	
de	volle	zon.	De	man	vertelde	ons	dat	hij	
een	van	de	eerste	House	muzikanten	was	
geweest,	maar	daarmee	was	gestopt	om	
koikarpers	te	gaan	kweken.	We	kwamen	
er	al	snel	achter	wat	voor	een	geld	hier	
wel	niet	in	omging	en	dat	het	echt	24/7	
werk	was.	Elk	visje	werd	bekeken	en	gese-
lecteerd	waarna	ze	vervolgens	nog	eens	
twee	keer	geselecteerd	werden	totdat	de	
beste	overbleven.	

BLE Maandag
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BLE Maandag
Bij	het	bekijken	van	de	vijvers	vertelde	
deze	man	ook	dat	hij	vaak	vele	weken	in	
Polen	doorbracht	en	soms	ook	wel	eens	
een	weekendje	thuis	in	Nederland	bij	zijn	
familie,	maar	het	kwam	erop	neer	dat	je	
toch	maar	helemaal	voor	de	koikarpers	
moest	gaan	als	je	hier	aan	wou	begin-
nen.	Ook	kregen	we	als	tip	mee	dat	als	
we	snel	rijk	wouden	worden	we	koikar-
perdierenarts	maar	eens	moesten	over-
wegen.	Hiervan	waren	blijkbaar	maar	
twee	in	Nederland	en	deze	dierenartsen	
liepen	dan	ook	dik	binnen.	Halverwege	
de	middag	zaten	we	weer	allemaal	in	de	
bus	aan	een	bakkie	op	het	begin	van	de	
week	te	vieren.	We	vervolgden	onze	weg	
nu	naar	de	slaaplocatie	in	Slesin	en	deze	
bleek	nog	niet	zo	makkelijk	te	bereiken.	

Na	een	stuk	omrijden	om	de	locatie	be-

reiken	moesten	we	al	achteruitrijdend
over	een	spoor	en	een	bosweggetje	naar	
onze	slaapplek.	Toen	dit	uiteindelijk	toch	
gelukt	was,	bleken	we	een	prachtige	
slaaplocatie	te	hebben	met	aangrenzend	
een	groot	meer.	Na	een	foto	gemaakt	te	
hebben	voor	de	bus	en	snel	spullen	ge-
dropt	te	hebben	bevonden	we	ons	naar	
het	eten	wat	goed	en	bovendien	nog	erg	
veel	was.	Hierna	besloot	menig	Veefok-
ker	een	duik	te	nemen	in	het	meer	om	af	
te	koelen	en	hebben	we	deze	dag	vervol-
gens	goed	afgesloten	met	goed	feestje	
zoals	Veefokkers	dat	natuurlijk	kunnen.	

Sam	Bruggink
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Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, 

specialist, tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt 

landelijk vanuit 4 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. 

Persoonlijke aandacht en financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. 

Natuurlijk gaat het daarbij om accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die 

van belang zijn voor uw praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 

Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar 

ook in bijzondere situaties.  Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de 

minder alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, 

terugtreden/pensionering en zelfs conflicten.  

 

Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 
ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800.  www.dezorgaccountants.nl 
   
    

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
 
 
Vestiging Arnhem  Vestiging Bilthoven Vestiging Groningen 
Velperweg 79  Soestdijkseweg Zuid 179 Hereplein 6 
6824 HH Arnhem      3721 AB Bilthoven  9711 GA  Groningen 
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Na	wederom	een	kort	nachtje	gesla-
pen	te	hebben	werden	we	rond	half	7	
gewekt.	Niet	iedereen	was	even	fit	de	
nacht	uitgekomen,	maar	we	moesten	
weer	verder	met	het	programma.	
Als	eerste	stond	ons	een	bezoek	aan	
een	bierbrouwerij	te	wachten.	Bij	deze	
brouwerij	wordt	bier	van	het	merk	Lech	
gemaakt.	Bij	aankomst	kwamen	menig	
ontbijtjes	er	weer	van	voren	uit	waarbij	
er	eentje	in	de	wasbak	van	de	vrou-
wentoiletten	belandde.	Na	uitgelegd	te	
hebben	aan	de	baliemedewerkster	dat	
we	de	avond	ervoor	een	leuk	feestje	
hadden	gehad	konden	we	beginnen	
aan	de	rondleiding.	Tijdens	de	rondlei-
ding	werd	het	proces	van	bierbrouwen	
verteld,	ze	lieten	ons	de	ketels	zien	waar	
het	bier	in	gebrouwen	werd	en	ze	lieten	
ons	zien	waar	de	het	bier	in	de	flesjes	of	
blikjes	geschonken	wordt.	Als	je	dan	toch	
bij	een	bierbrouwerij	bent	dan	moet	er	
ook	bier	geproefd	worden!	Half	11	‘s	
ochtends	zaten	we	dus	al	weer	met	halve	
liter	pullen	in	het	zonnetje.	Gelukkig	was	
er	ook	alcoholvrij	bier	met	mintsmaak	
voor	degenen	die	nog	geen	bier	aankon-
den	op	de	vroege	ochtend.	
De	2de	locatie	die	we	deze	dag	bezoch-
ten	was	het	departement	voor	kleine	
herkauwers	van	de	faculteit	dierge-
neeskunde.	Bij	aankomst	gingen	ze	de	
schapen	melken	zodat	wij	konden	zien	
hoe	dat	er	in	Polen	aan	toe	gaat.	Wat	
ons	ook	opviel	is	dat	ze	dik	in	de	vacht	
zaten,	blijkbaar	scheren	ze	de	schapen	
op	dit	bedrijf	in	september	omdat	de	
studenten	dan	het	schapenscheren	
kunnen	oefenen.	Naast	schapen	hadden	
ze	ook	geiten	rondlopen	op	het	bedrijf.	
Terwijl	wij	daar	in	de	stal	rondliepen	

hadden	Poolse	studenten	practicum	in	
het	scannen	van	geiten.	Het	gaat	er	in	
Polen	heel	ander	aan	toe	dan	bij	ons	op	
de	faculteit!	
Na	het	schapenbedrijf	te	hebben	gezien	
vertrokken	we	naar	Poznan	om	daar	dan	
ook	de	echte	faculteit	van	Diergenees-
kunde	te	zien.	Helaas	was	het	vooral	
gericht	op	gezelschapsdieren.	Een	vogel-
dierenarts	en	Suze	(een	student)	gaven	
een	rondleiding	aan	ons.	Ondanks	dat	
het	niet	gericht	was	op	LH	was	het	toch	
leuk	om	een	keertje	gezien	te	hebben.	
Een	avond	zonder	feestje	kan	niet	tijdens	
de	BLE!	Suze	nam	ons	eerst	mee	naar	
het	strand.	Het	stand	zag	zwart	van	alle	
Poolse	studenten	die	er	zaten.	Suze	had	
ons	‘s	middags	al	verteld	dat	ze	een	
leuk	drankspelletje	wist,	hier	waren	we	
natuurlijk	wel	benieuwd	naar!	2	teams	
moesten	om	de	beurten	een	steentje	
naar	een	leeg	bierblikje	gooien.	Als	het	
een	team	lukte	om	het	bierblikje	om	
te	gooien	dan	mochten	ze	bier	drinken	
totdat	het	andere	team	het	blikje	weer	
overeind	hadden	gezet.	Het	team	dat	als	
eerst	zijn	bier	ophad	had	gewonnen.	Na	
dit	spel	gespeelt	te	hebben	was	het	tijd	
om	een	club	op	te	zoeken.	We	hebben	
hier	een	gezellige	nacht	geleefd	waar-
bij	genoeg	wodka-7up	gedronken	is	en	
waarbij	veel	gesnipsnaveld	is.	Na	zapie-
kanka’s	naar	binnen	te	hebben	gesmik-
keld	zochten	we	onze	bedjes	op	om	ons	
op	te	maken	voor	alweer	de	laatste	dag	
van	deze	te	gekke	BLE!	

Nanet	Rijlaarsdam

BLE Dinsdag
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De	laatste	dag	van	de	BLE	was	toch	echt	
aangebroken.	De	laatste	dag	in	Polen,	
maar	wel	de	eerste	dag	waarop	we	uit	
mochten	slapen.	Ons	hostel	was	in	het	
centrum	van	de	stad	Poznan:	handig	
voor	degenen	die	de	avond	ervoor	krui-
pend	naar	huis	moesten,	maar	ook	voor	
degenen	die	ervoor	kozen	om	vroeg	op	
te	staan	en	een	sportieve	ochtendwan-
deling	te	maken.	Tot	10	uur	hadden	we	
de	tijd	om	te	ontbijten	en	al	onze	spullen	
bij	elkaar	te	zoeken.	Sommigen	zaten	
fris	en	fruitig	aan	het	ontbijt,	andere	
BLE-gangers	voelden	de	wodka-sprites	
van	de	vorige	avond	nog	en	versche-
nen	pas	toen	de	keuken	van	het	hostel	
al	enigszins	ontploft	was.	Tijdens	het	
ontbijt	kon	iedereen	zijn	plan	voor	de	
rest	van	de	middag	uitstippelen	want	ie-
dereen	mocht	zelf	weten	hoe	de	middag	
werd	ingevuld.

De	spullen	konden	nog	even	achtergela-
ten	worden	in	het	hostel,	om	ze	net	voor	
de	busreis	weer	op	te	halen.	Het	was	
wederom	een	erg	warme,	zonnige	dag	
en	de	Veefokkers	verspreidden	zich	over	
de	stad.	Er	was	tijd	om	sfeer	te	proeven	
van	het	Poolse	Poznan,	een	terrasje	te	
pakken	en	ook	om	nog	even	wat	voer	in	
te	slaan	voor	de	reis	terug	naar	Utrecht.	
De	één	wat	fitter	dan	de	ander,	maar	
iedereen	heeft	zich	prima	weten	te	
vermaken.	Shoppen	in	een	groot	winkel-
centrum	en	een	biertje	op	het	terras	zijn	
hier	voorbeelden	van,	maar	het	was	ook	
nog	een	educatieve	middag	voor	diege-
nen	die	wat	meer	wilden	weten	over	de	
historie	van	de	stad.	De	plattegrond	die	
sommigen	

BLE Woensdag
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hadden	meegenomen	uit	het	hostel	ver-
telde	ons	waar	de	toeristische	attracties	
zich	bevonden	dus	een	aantal	groepen	
hebben	wandelingen	gemaakt	naar	
kerken	en	andere	interessante	gebou-
wen.	Om	12	uur	verzamelde	nagenoeg	
iedereen	zich	op	het	grote	plein	rond	
het	stadhuis,	want	hier	vond	iedere	dag	
hetzelfde	tafereel	plaats:	twee	bokken	
die	12	keer	met	de	horens	tegen	elkaar	
slaan.	Zeer	indrukwekkend.	Om	15.00	
was	het	tijd	om	afscheid	te	nemen	van	
het	mooie	Polen	en	na	onze	laatste	
Poolse	Zloty	uitgegeven	te	hebben	aan	
schnelle	planga’s,	flessen	wodka,	vlieg-
tuigjes	en	andere	zeer	nuttige	attributen	
begaven	we	ons	richting	onze	tussen-
stop.	Rond	een	uur	of	zeven	kwamen	we	
aan	bij	een	restaurant	in	Duitsland	waar	
we	onze	tekorten	weer	aan	konden	vul-
len	met	friet	en	schnitzels	en	de	bus	op	
miraculeuze	wijze	een	spoor	achterliet	
op	de	parkeerplaats.	

Verder	hebben	we	nog	een	vergeefse	
poging	gedaan	alle	bakkies	op	te	krijgen,	
spelletjes	gespeeld	en	genoten	van	de	
laatste	gezellige	uren	zuivere	bustijd.	
Tegen	het	einde	begon	iedereen	lang-
zaamaan	in	te	storten	en	voor	de	laatste	
2	uur	moesten	we	afscheid	nemen	van	
onze	lieftallige	buschauffeur	Stanley	
die	er	heel	wat	kilometers	(evenveel	
vooruit	als	achteruit)	op	had	zitten.	Zijn	
collega	bracht	ons	om	03.00	uur	veilig	
terug	op	de	Yalelaan,	waar	we	oerend	
hard	aangescheurd	kwamen.	We	kunnen	
terugkijken	op	een	goed	georganiseerde,	
geweldige	week	in	Polen	met	een	gezel-
lige	groep	Veefokkers:	bedankt,	het	was	
top!	(met	een	p)

Sarah Boomaarts

BLE Woensdag
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Excursie ‘vleesveebedrijf ’
Excursie vleesveebedrijf familie de 
Ruijter

23	mei	was	het	tijd	om	naar	het	vlees-
veebedrijf	van	de	familie	de	Ruijter	te	
gaan!	Hier	worden	Belgisch	witblauwe	
koeien	gefokt,	oftewel	bodybuilders.	
Toen	we	aan	waren	gekomen	in	Pols-
broek,	werden	we	ontvangen	door	de	
schoondochter	en	dierenarts	Alix.	Eerst	
gingen	we	een	kijkje	nemen	in	de	grup-
stal,	waar	alle	drachtige	koeien	stonden.	
Sommige	hadden	nog	een	mooi	litteken	
van	een	keizersnede,	die	Alex	wel	150	
keer	per	jaar	uitvoert	op	dit	bedrijf.	De	
koeien	hebben	een	thermometer	in	de	
vulva,	welke	is	bevestigd	met	een	onder-
huidse	‘veiligheidsspeld’.	Met	een	app	
kan	de	boerin	de	temperatuurfluctuaties	
van	de	drachtige	koe	bijhouden.	Wan-
neer	deze	significant	daalt	(meer	dan	1	
graad	in	korte	tijd),	gaat	de	koe	na	24-36	
uur	bevallen.	De	keizersnede	wordt	dan	
meestal	na	24	uur	uitgevoerd,	zodat	de	
dierenarts	geen	last	heeft	van	weeën.	
De	kalveren	worden	altijd	geboren	door	
middel	van	een	keizersnede,	omdat	ten	
eerste	het	bekken	van	deze	koeien	rede-
lijk	smal	is.	Maar	ook	omdat	de	spieren	
van	de	kalveren	snel	scheuren,	waardoor	
niet	aan	het	kalf	getrokken	kan	worden.	
Als	je	geen	gescheurd	kalf	wil,	is	een	
keizersnede	dus	wel	nodig.

Daarna	gingen	we	naar	een	andere	stal,	
waar	een	stier	stond	met	2	pinken.	De	
bespiering	van	de	stier	was	VEEnome-
naal.	Ook	stonden	in	deze	stal	de	kalfjes,	
die	ook	al	een	enorme	bespiering	had-
den.	Iedereen	zou	wel	met	zulke	spieren	
geboren	willen	worden.	
Toen	was	het	tijd	voor	een	korte	pauze	
onder	het	genot	van	een	lekker	kopje	
koffie	en	een	lekkere	zoen.	
In	de	laatste	stal	waar	we	gingen	kijken,	
was	een	slechte	ventilatie.	Maar	de	oude	
boer	die	nog	50%	van	het	aandeel	van	
het	bedrijf	had,	stond	niet	erg	open	voor	
veranderingen	in	de	stallen.	Hij	houdt	
zoveel	van	zijn	koeien,	dat	hij	de	hele	
nacht	wakker	ligt	als	er	iets	aan	de	hand	
is	met	een	koe.	Ook	is	hij	in	staat	om	om	
3	uur	’s	nachts	de	koeien	te	gaan	melken,	
waardoor	de	melk-installatie	’s	nachts	
moest	worden	afgesloten	om	te	voorko-
men	dat	hij	dat	kon	doen.		
Het	vlees	van	de	koeien	gaat	naar	een	
keurslager	in	Katwijk,	maar	het	stieren-
vlees	wordt	daar	niet	geaccepteerd.	Voor	
echte	fijnproevers	is	namelijk	alleen	het	
koeienvlees	goed	genoeg,	lekker	mals.	
Nadat	we	het	cadeau	overhandigd	
hadden,	werden	al	weer	snel	plannen	
gemaakt	om	van	de	excursie	een	macs-
cursie	te	maken.	De	burgers,	met	net	zo	
lekker	vlees	als	dat	van	de	vleeskoeien	
die	we	net	gezien	hadden,	werden	met	
liefde	naar	binnen	geschoven.	Al	met	al	
een	mooie	excursie!

Hester	Bloem
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Voor verschillende opdrachtgevers (pluimvee, runderen, varkens etc.) is 
AB Midden Nederland op zoek naar agrarisch medewerkers en melkers.  
 
Voorbeelden van werkzaamheden zijn voeren, boxen instrooien, melken en alle voorkomende 
werkzaamheden. Kandidaten met een specialisme binnen deze sector nodigen wij ook van harte 
uit om te reageren! 

Hebben wij jouw interesse gewekt?
Neem snel contact met ons op voor de mogelijkheden bij jou in de buurt!  
Bel of e-mail met onze relatiebeheerder Henk Verrips, tel. 030 229 22 52
e-mail hverrips@abmiddennederland.nl www.abmiddennederland.nl

AGRARISCH

ALLROUND AGRARISCH MEDEWERKERS 
EN MELKERS GEZOCHT
PER DIRECT EN TIJDENS VAKANTIE!
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